
ROZHOVOR6 listopad 2008

Pražská společnost Krilie
má na vizitkách pod názvem
společnosti uvedeno sports
support. Netřeba být příliš
zdatným angličtinářem, aby
člověk rozuměl... Sports
pochopitelně překlad nepo-
třebuje a s slovo support? S
ním se setkáváme v různých
souvislostech také poměrně
často - pomoc či podporu
přeci hledá čas od času prak-
ticky každý z nás...

Společnost Krilie vznikla
teprve před necelými dvěma
lety a za těch pár měsíců
dokázala slušně povyrůst.
Webové stránky byly původ-
ně určené především vyzna-

vačům curlingu. Vedle infor-
mací o dění v tomto sportu
zde po krátké době vznikl i e-
shop, nabízející prakticky
vše, co je k jeho provozování
potřeba. Následovalo rozšíře-
ní o softbal a od září „zdobí“
tyto stránky také ikona, odka-
zující na šipkový sport. Za
celým projektem stojí přede-
vším manželé Podrabští. S
paní Monikou přišla na
domluvenou schůzku i její

mladší dcera Julie. Přestože o
naše povídání nejevila příliš-
ný zájem (resp. vůbec žádný),
na schůzku přesto patřila
neboS, jak jsem později zjistil,
„má v tom prsty“.

! Proč www.krilie.com?
S manželem jsme už řadu let
nadšenými vyznavači softbal-
lu a curlingu. A stejně jako
řada jiných lidí věnujících se
tzv. malým (oficiálně též
menšinovým) sportům jsme
zjistili, že jejich prezentace v
mediích je prakticky nulová.
A tak zcela spontánně vznikl
(resp. vzniká), web věnující
se právě jim. Curling, softbal
a od září už také šipky.

! Promiňte, ale co je to
menšinový sport? 
No to je otázka. Já to chápu
jako sport „zatracovaný“, na
obrazovkách televize „nevidi-
telný“. A to ani na ČT4, která
měla být původně právě těmto
sportům nápomocná. Namísto
toho tam je zas jen fotbal,
hokej, objevuje se basket a
volejbal. Ale že máme šampi-
óny v v moderním pětiboji a
třeba i v šipkách, to tam
nikoho nezajímá. A nás to
naopak „nakoplo“. Mám-li se
tedy pokusit o definici menši-
nového sportu, pak jí může
být třeba ta neviditelnost v
televizi.

! Vzali jste si pro svůj web
někde nějaký mustr?
Jak už jsem řekla, bylo to
spontánní rozhodnutí. Žádný
mustr neexistoval a vlastně
ani neexistuje, respektive o

něm nevím. Podoba webu se
stále vyvíjí a soudě podle
ohlasů se snad i líbí. V nej-
bližší době by se měly stránky
stát ještě přehlednějšími,
vedle záznamů z jednotli-
vých akcí, přibude i zpravo-
dajství a možnost stažení jed-
notlivých videí.

! Tím se dostáváme k
obsahu. Jak to vlastně celé
funguje?
Nejlepší je si zadat www.kri-
lie.com a pak se nechat grafi-
kou vést. Ale vám jde asi spíš
o tu materiální stránku... 

! Pravda. Záznamy z akcí,
správa webu... to všechno
přece stojí veliký peníze?
To stojí. Ale snažíme se
všechny náklady minimalizo-
vat. Řadu věcí řešíme společ-
ně s manželem, přesto na
některé akce musíme napří-
klad kameramany najímat,
protože bychom to jinak sami

nestihli. Na druhou stranu
tím, že nevysíláme přímé pře-
nosy, je z technického hledis-
ka řada věcí o moc jednoduš-
ší. Zdrojem příjmů pak je pro
nás třicetikorunový poplatek,
který musíte zaplatit, pokud si
chcete prohlídnout celý vámi
zvolený záznam. No a snad se
někdy v budoucnu dostane-
me tak daleko, že budeme
díky vysoké návštěvnosti

moci nabízet prezentaci na
těchto stránkám potencionál-
ním inzerentům... pak
bychom si mohli dovolit i
další investice. Nápadů už pár
máme.

! Jak probíhá ta platba?
Pro zobrazení celého videa
musíte odeslat SMS v
potřebném tvaru na dané
číslo. Cena této SMS je 30
Kč. Po odeslání obdržíte kód,
který vložíte do příslušného
pole. Pak je vám kompletní
záznam k dispozici. Snad se
nám co nejdříve podaří reali-
zovat systém umožňující pro-
vádět tyto platby i přes kartu.

! A kupují se vaše zázna-
my?
Zatím je zájem hlavně u soft-
ballistů a kupodivu i od roz-
hodčích. Ti si podle našich
záznamů rozebírají problema-
tická rozhodnutí a snaží se je
objektivně hodnotit. 

Abysme byli schopni i pro
šipkaře připravovat videa o
něž bude zájem, je třeba
vytvořit určitou zpětnou
vazbu. Poznat jejich názory a
potřeby. Vědět o co zájem
mají a co jim naopak na
našich záznamech připadá
zbytečné. Návštěvnost strá-
nek je celkem dobrá, ale psa-
ných názorů se nám zatím pří-
liš mnoho nedostává.     

! Co dělají manželé
Podrabští, když se zrovna
nevěnují svým stránkám?
Bydlíme v Praze. Manžel je
obchodník, já původem uči-
telka, toho času na mateřské
dovolené. Oba hrajeme už
řadu let softbal, nedávno jsme
se vrhli na curling. V šipkách
máme zatím mezery. Sice je v
partě čas od času hrajeme,
ale... 
Šipkařům závidím tu obrov-
skou hráčskou základnu.
Navíc je to sport veřejně
snadno dostupný, podobně
jako třeba kulečník. 

Během našeho povídání si
dcera Ju l iel ie našla na vedlej-
ších dvou židlích onu sprá-
vnou polohu a spokojeně
usnula. A nemínila se vzbudit
ani když jsme rozhovor skon-
čili a bylo třeba se rozejít.
Možná se jí zdálo, že jsme na
něco důležitého ještě zapo-
mněli. Že je třeba ještě něco

dodat... Má na svůj názor
ostatně plné právo. KriKri - - lielie je
totiž z druhé poloviny názvu
její. Ta první půlka patří její
sestře KriKristince. Snad si obě
za čas budou moci lámat
hlavu, stejně jako dnes jejich
rodiče, nad tím, jak malým
sportům pomoci k tomu, aby
se staly sporty většími a vidi-
telnějšími.

(cl)

INZERCE

Monika Podrábská patří mezi nejlepší hráčky
prvoligového týmu CC Ledoborci.

Manžel Josef musí při tvorbě webových stránek zvládat hned několik profesí,
tedy i kameramana.

Tady se rodí ww.krilie.com
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